
 ПРОДОВЖУЄМО РОЗМОВУ 
ПРО НАЙДОРОЖЧЕ

Не накривають 
у Поляні стіл 
чорнобильцям

В одному із попередніх випусків газети 
(див. № 6, 1994 р. ) надруковано інтерв'ю 
нашого спеціального кореспондента Івана 
Доцина із головним лікарем санаторію «По
ляна» п. Б. М. Марусаничем. Пригадаймо: 
тоді вони вели мову про чудодійні можливо
сті мінеральної води «Поляна Купіль». Во
ди, яка, окрім благотворного зцілення, ще й 
очищає організм від радіонуклідів, солей ва
жких металів та деяких інших шкідливих 
речовин. Сьогодні ми продовжуємо розпо
відь. 

— Борисе Миколайо- про що ви кажете, в лі- із когорти чорнобильсько. ний дискомфорт. Та хіба
вичу, після попередньої кувальній практиці, а на- го «генералітету»? Щоб можна кожному відпочи. 
публікації у декого з чи- віть ніколи й не бачили не запевняв, щось не обі- ваючому пояснити, що 
тачів закралося природ- його.  цяв?..  ми не винні?
не запитання: чи гіде Отож і робимо основ.  — Чому ж? Відпочи- Власне, ось так поте-
«Поляна Купіль» на роз ний наголос на цілющу вали, приміром, члени Рпає й решта санаторіїв 
лив і де її можна прид- «Поляну Купіль». І во- президії республіканської краю. Всього за минулий 
бати, щоб не їхати аж на перевершує найсміли- організації «Союз Чор- Рік оздоровниці Закар- 
у Поляну?..  віші сподівання.  нобиль». Бачили наші паття недоодержали май.

— Як і деякі інші за- — І це за три з лиш. труднощі. Співчутливо же 6 мільярдів карбо- 
карпатські диво-напої, ком роки спеціалізова- сприймали їх. Більше то- ванців.
наша вода розливається не відділення санаторію го, обіцяли не лише мо- — То невже насправді 
в пляшки, та, на жаль, з реабілітації учасників ральну підтримку, але й такі кепські справи? 
через нинішню економіч  ліквідації наслідків ава- матеріальну допомогу. — Міркуйте самі. Ва
ну скруту _і досить ма- рії на Чорнобильській Проте поїхали до Києва ртість «звичайної» путі-
лими партіями. Чому? АЕС не одержало бодай і — як камінь у воду,  вки на даний час сягає
Та тому, що заводчани упаковку-другу препара- я  просто з етичних двох мільйонів карбован-
безсилі перед ворохом тів, які очищають орга- міркувань не стану на- ців,  а «чорнобильської»
назрілих проблем. При- нізм від радіонуклідів?  зивати прізвищ чорно- _  й поготів. Так що ба-
міром, у них завше не — Можете не повіри- бильських «отаманів»...  жаючих оздоровитися
вистачає тари,  бензину ти, але це факт. Лише -  Борисе Миколайо- дещо меншає,
і т. л. Через це й над- впродовж досить короте- вичу, давайте хоча б на Хоча ми завдяки на
ходить занадто мізерна нького часового відтинку мить уявимо собі, ніби шій «Поляні Купіль», а 
кількість «Поляни Ку- ми використовували для Вам поталанило котра, також сприятливому клі- 
піль» до фармацевтично- лікування коліту пекти- пити на аудієнцію до мадолікуванню, ефектив- 
торговельних установ Ук- ни. Оце я  усе..  Президента України Л. М. ним фізичній та психо,
раїни.  Ви чомусь ані сло. Кравчука. Цікаво, про терапевтичній реабіліта-

— Допитливого чита- вом не згадуєте про гу- g з ним хотіли ціям, вуглекислим міне-
ча не може не цікавити поговорити?  ральним ваннам,  гідро-

несені до першої та дру
гої категорій, а також 
особи, які за своїм ста
тусом до них прирівняні. 
Для них путівка коштує 
10 відсотків номінальної 
вартості. Придбати їх 
можна як за готівку, так 
і за безготівковим розра
хунком.

— Мене не полишає 
природня зацікавленість: 
скільки ж чорнобильців 
скористалися таким да
рунком долі у 1993 ро
ці?

— Торік шістнадцять 
чоловік придбали в нас 
за готівку пільгові пу
тівки.

— Борисе Миколайо
вичу, нині з'являється 
багато спільних підпри
ємств. Чи не виношує 
Ваш колектив подіоні 
мрії? Чи не плануєте 
дещо перелаштуватися, 
зокрема, на лікування 
іноземних громадян? Як 
на мене, то тоді праців
ники санаторію ночували 
б себе значно впевнені
ше.

— Поки що відкрива
ти спільне підприємство 
ми не плануємо. А ось 
щодо оздоровлення іно
земців у санаторії, то 
вже вели попередні пе
реговори з туристичними 
організаціями Польщі, 
Угорщини, Югославії, 
Австрії... До речі, готу, 
ємося в травні прийняти 
першу групу ізраїльтян.

— І наостанок хотіло
ся б задати традиційне 
запитання, яке постає 
перед кожним, хто хоча 
б раз лікувався в будь- 
якій оздоровниці: чи пра
вда, що відновлення до
брого здоров'я та висо
кої працездатності в од
ному і тому ж самому 
санаторії впродовж трьох 
і більше років поспіль 
небажане? Тобто, воно 
якщо й не шкодить ор
ганізмові, але, кажуть, 
ніби й не дає лікувально
го ефекту?

■— Лікуватися в оздо
ровниці можна постійно, 
а не три роки поспіль, 
як чомусь хибно дехто 
вважає. Чим частіше це 
робити, тим краще.

Інакше кажучи, якщо 
порівнювати людину із 
будь-яким двигуном, то 
їй необхідно всякчасио 
підзаряджати свої аку
мулятори. Аби завше 
бути в добрій психофізи
чній формі, в гармонії 
моці і духу.

Між іншим, «вся циві
лізована Європа», та й 
не тільки вона, відпочи
ває по два-три рази на 
рік. Саме стільки повин
ні проходити профілакти- 
ко. оздоровчу реабілітацію 
ті, хто працював у чор
нобильському пеклі.

Розмовляв 
Іван ДОЦИИ.

с-аце Поляна
Свалявського р-ну
Закарпатської обл.

Із фотоциклу «Чорноби
льська зона» ліквідатора 
Георгія ОВСІЄНКА,


